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Poštovane koleginice I kolege!

U ime rukovodstvaVeterinarske komore i svoje lično ime pozdravljamRS
sve doktore veterinarske medicine i diplomirane veterinare i svima želim
uspješan rad i dobro zdravlje u 2016. godini. Istovremeno želim da Vam
čestitam Novu Godinu i predstojeće Božićne praznike.
Primarnu veterinarsku službu danas čine 36 veterinarskih stanica, 116
veterinarskih ambulanti, ukupno 152 veterinarske organizacije u kojima
je zaposleno oko 250 doktora veterinarske medicine.
Prije nego što otvorimo ovu temu moramo se vratiti u prošlost i sjetiti se
kako je ova služba izgledala prije privatizacije.
2001. godine veterinarska služba je bila javna služba od posebnog
društvenog interesa i činile su je 48 veterinarskih stanica u kojima
su radili i osam veterinarskih stanica u kojima nije bilo zaposlenihDVM
DVM, te dvije specijalističke ustanove, veterinarski institut "dr Vaso
Butozan" Banja Luka i Veterinarsko-stočarski centar Banja Luka. Pored
toga u to vrijeme u Republici Srpskoj postojalo je i petnaestak
privatnih veterinarskih ambulanti. U tom momentu primarna
veterinarska služba je imala zaposleno 144 i oko 150 tehničara iDVM
jedan broj bolničara. Prosječno je to bilo 3 doktora veterinarske
medicine po veterinarskoj organizaciji.
U tom periodu se već ozbiljnije počinju realizovati procesi privatizacije
veterinarske službe koja je suštinski počela 2003. godine i sa današnjim
danom je završena u 95% veterinarskih organizacija. Ukupno šest
veterinarskih organizacije u Republici Srpskoj nije privatizovano
uglavnom zbog nerašćišćenih imovinsko pravnih odnosa. Iz navedenih
podataka lako se da primjetiti šta se u principu dogodilo kao posledica
nedovoljno pripremljene i olako shvaćene i mogu slobodno reći
eksperimentalne privatizacije veterinarske službe, a čije posledice
osjećamo i dan danas.
Dobilo smo usitnjenu veterinarsku službu koja, čast izuzecima, nije ni
materijalni niti kadrovski bila sposobna odgovoriti velikim izazovima sa
kojima se susrela u prethodnom periodu.
U tom momentu privatizacije mnogi iz velikih veterinarskihDVM
organizacija, a koji nisu bili akcionari u tom momentu, a nije im je bilo
omogućeno da učestvuju u procesu privatizacije, kretali su svojim putem i
započinjali privatnu veterinarsku praksu. Na taj način novonastala
akcionarska društva su ostala bez najkvalitetnijeg kadra opterećeni sa
raznim nametima od strane države, neregulisanim imovinsko pravnim
poslovima i kao posledica svega toga imamo situaciju da je veliki broj
takvih akcionarskih društava u velikim problemima i jedan dio je već ili
promjenio oblik djelatnosti ili se jednostavno ugasio. Sa druge strane,
nastao je veliki broj malih veterinarskih organizacija sa jednim,
eventualno dva koji nisu u stanju da u ovako teškim vremenimaDVM
same naprave kvalitetan iskorak u pružanju veterinarske prakse.
Kada na sve ovo dodamo i pad broja ekonomskih životinja, gubitke
nadležnosti, minimalna ili skoro nikakva ulaganja u veterinarsku službu od
strane države dobijamo poražavajuće podatke o stanju u veterinarskoj
profesiji.
Veterinarstvo je nekad bila moćna i bogata profesija, sviđalo se to nama ili
ne o ovome moram da pričam u prošlom vremenu. Veliki dio zasluga za
takvo stanje pripada nama samima. Da li kroz gubljenje poslova za
vrijeme trajanja mandata ministara koji dolaze iz naših redova, da li
kroz nepoštovanje cjenovnika i nekolegijalnih odnosa koji vladaju na
terenu ili kroz produkciju manje kvalitetnih kadrova koji izlaze iz naših
škola opet kao posledica slabog interesovanja i neatraktivnosti profesije?

U proteklom periodu smo izgubili poslove , od strane raznihDDD
inspekcija postepeno se gube područja u prometu i kontroli životinja i
hrane životinjskog porijekla, ćutke smo izgubili i mjesta tehnologa u
preradi hrane životinjskog porijekla od strane raznih pro�la tehnologa.
Najnovije je i da gubimo posao obilježavanja životinja.
U ovom momentu u Evropi, a vjerujte i vrlo brzo kod nas se vodi lobistička
borba između udruženja vlasnika klaonica i prerađivača mesa sa jedne i
veterinara sa druge strane o veterinarskom pregledu trupova i organa u
klaonici. Pod plaštom "cijene koštanja veterinarskog sata pregleda"
vlasnici navedenih organizacija žele sami određivati zdravstvenu
ispravnost trupova i organa zaklanih životinja! Htjeli mi to priznati ili ne
mnogi se zakoni oblikuju u "sivoj zoni" interesa određenih grupacija. Mi
svoje zakone stalno usklađujemo sa legislativom što govori da jeEU
važnost i uloga evropskih službenika prerasla domaće zakonodavce.Toga,
duboko moramo biti svjesni kada donosimo domaće zakone!
Na kraju se postavlja pitanje za koje će poslove veterinarstvo biti zaduženo
u skorijoj budućnosti? Cijena liječenja goveda, ovaca, koza i svinja će
uskoro prelaziti vrijednost koštanja istih, što govori da neće biti
ekonomske računice da bi se te vrste životinja liječile. Na njima će se
sprovoditi samo mjere suzbijanja i sprječavanja određenih zaraznih i
parazitskih bolesti. Osim toga veterinari će se baviti liječenjem malih
životinja i dobrobiti za sada svih životinja.
Postavlja se pitanje zbog čega je ovo sve ovako?
U je negdje oko 400 u radnom odnosu, interesi veterinara naRS DVM
terenu nisu isti onima koji rade u farmaceutskoj industriji ili državnoj
službi. Jednostavno veterinari su razjedinjeni, malo ih je, a većina nije ni
�nansijski jaka. Greške se prave poslednjih 20 godina i sada ih je teško
ispraviti.
Ovdje smo ukratko vidjeli šta je iza nas i šta je u ovom momentu.
Šta dalje?
Veterinarsku službu očekuju veliki izazovi u budućnosti i ovo je naj-
vjerovatnije poslednji momenat da se veterinarska služba podigne na
jedan viši nivo. Ovo se nemože napraviti bez zajedničkog djelovanja svih
bitnijih elemenata veterinarske službe i BiH, resora za veterinarstvo priRS
Ministarstvu poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva u vladi ,RS
kancelarije za veterinarstvo BiH koje i moraju da odrede smjernice i pravce
razvoja. S obzirom da je put BiH i veoma jasan, a to je da je jedan odRS EU
načina kvalitetnije postavljanja službe na prave noge. Možda je jedno od
rješenja da se izabere jedna od članica čiji model funkcionisanjaEU
najviše odgovara BiH i i uz djelimično prilagođavanje našimRS
različitostima, a kroz stručna usavršavanja kroz studijska putovanja
terenskih veterinara, uvesti nove standarde u radu i prepoznati
savremene poslove i obaveze veterinarske službe?
Ne praveći ozbiljan iskorak veterinarstvo će iz godine u godinu imati sve
manje ovlaštenja i ne tako daleko će samo sebe ugasiti.
Primarna veterinarska služba traži uvođenje sistema, savremenih tehnika
informacionih sistema koji će omogućiti podizanje digniteta službe i
vraćanje poljuljanog povjerenja i poštovanja. Ona mora biti odvojena od
politike i moraju je voditi najstručniji, najuticajniji i moralno najčistiji DVM
spremni da se žrtvuju za opšte dobro ne samo nego i naših korisnikaDVM
usluga.
Ovo izlaganje ću završiti citatom jednog od vodećih evropskih lobista
Koena Ruversa: "Najuporniji argumenti obično dobijaju glas političara,
odnosno, oni koji sebi mogu priuštiti i platiti upornost, često pobjeđuju".

Dobrodošlica
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Riječ predsjednika Veterinarske komore Saše BoškovićaRS

Veterinarsku službu očekuju veliki izazovi u
budućnosti i ovo je poslednji momenat da se

ona podigne na jedan viši nivo!



Sjednica Skupštine Veterinarske komore RS

13. РЕДОВНA СЈЕДНИЦA СКУПШТИНЕ
ВЕТЕРИНАРСКЕ КОМОРЕ РЕПУБЛИКЕ СРПСКЕ

Skup tina je odr ana 2 .0 .2015.godine (srijeda)š ž 9 4
u hotelu Kardial, Banja Vrućica, Teslić, sa početkom u 11,00 časova.

1. Usvajanje zapisnika sa 12.vanredne sjednice Skupštine Veterinarske komore Republike Srpske;

2. Izvještaj o radu Izvršnog odbora i predsjednika Komore za 2014. godinuVK RS

(izvjestilac: Saša Bošković);

3. Izvještaj Nadzornog odbora o �nansijskom poslovanju za 2014.godinu

(izvjestilac: Predrag Novaković);

4. Izvještaja o �nansijskom poslovanju za 2014. godinu i prijedlog Finansijskog plana Komore za

2015. godinu (izvjestilac: Kesić Velibor);

5. Prijedlog Plana i programa rada Komore za 2015. godinu (izvjestilac: Slaven Grbić);

6. Izvještaj o radu Odbora za stručno usavršavanje za 2014. godini i Plan stručnog usavršavanja doktora

veterinarske medicine za 2015. godinu (izvjestilac: Željko Sladojević);

7. Izvještaj o radu Disciplinske komisije za 2014. godinu (izvjestilac: Slaviša Spasojević);

8. Razmatranje prijedloga Cjenovnika veterinarskih usluga (izvjestilac: Branko Stevanović);

9. Razmatranje prijedloga za izmjene i dopune Pravilnika o veterinarskoj edukaciji i drugim oblicima

stručnog usavršavanja članova Veterinarske komore (izvjestilac: Nebojša Karišik);

10. Razno.

Dnevni red

1. Dopis da se traži isplata podsticajnih sredstva za 2014. godinuMPŠV

2. Da se uputi inicijativa za osnivanje Uprave za veterinarstvo RS

3. Formirana komisija za saradnju sa u sastavu Rodoljub Trkulja , Saša Bošković i Mirko AlašaMPŠV

4. Skupštiska komisija da održi sastanak sa ministrom i sarađuje sa na realizaciji usvojenog Plana iMPŠV

programa i Zaključaka Skupštine

5. Uputiti dopis o ušnim markicamaMPŠV

6. Inicijativa za izmjenu akata Komore u smislu profesionalizacije funkcije predsjednika Komore
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Zaključci sa sjednice Skupštine:



Izvještaji

Izvještaj izradili:
Sa , predsjednikša Bošković DVM VK RS
Dr sci. Slaven Grbić, - spec., član izvršnog  odbora – međunarodna saradnjaDVM

IZVJE TAJ SA GODI NJEŠ Š
USKUP TINE FVE BRISELUŠ 2015

( , 11. – 14.11.2015.)Brussels

FVE
Federation of Veterinarians of Europe Avenue de Tervueren 12, B – 1040 BrusselsAISBL

www.fve.orgTel: +32.2.533.70.20 - E-mail: info@fve.org - Internet:

1. Uvod – dobrodošlica i otvaranje
FVE generalna skupština se održala u Briselu - Belgija.
Pozdravni govor je održao g. Rafael Laguens predsjednik
FVE FVE, izvijestivši o rezultatima izbora za rukovodstvo , a
zatim predsjednik udruženja veterinara Kanade Dr. Jean
Gauvin i predsjednica Svjetske veterinarske organizacije Dr
Rene Carlson.
2. Usvajanje dnevnog reda za rad skupštine 2015
Dnevni rad većinski usvojen. ( /15/am/038 (Version 13FVE
November).
3. Usvajanje zapisnika sa prethodne GA
Zapisnik usvojen većinski. Usvajanje zapisnika sa u IasiGA
Rumunija 6 i 7 jun ( /015/ /036).FVE AM
4. Stanje : predsjednički govorFVE
Izvjestilac Dr Rafael Laguens. Predsjednik je izrazio
zadovoljstvo o napretku u pravljenju nove strategije.
Osnove nove strategije čini jedinstvo i solidarnost
veterinara u postizanju ciljeva i rješavanju problema.
5. Finansije
a) Szolt Pinter je dao �nansijski izvještaj.
Izabran je novi član �nansijskogFVE
odbora( /15/doc/041).FVE
Szolt Pinter je iznio prijedlog izmjena sistema obračuna
članarina prema ( /15/doc/054) ( /15/doc/055)FVE FVE
( /15/doc/059). Glasanjem je odlučeno da zemlje saFVE

manjim brojem i manjim -om plaDVM BDP ćaju manju
članarinu, konkretno za u budućem će članarina bitiVK RS
manja za oko 1000 eura.
b) Izbor člana �nansijskog odboraFVE
6. Stručna pitanja Radionica 1
a) Blagostanje veterinara: Uvod
Izvjestilac P. Jones
b) De�nisanje i procjena problema u . Gđa Jones jeEU
prezentovala priču o stresu u veterinarskoj profesiji.
Izvjestilac Rosie Alistair
c) vodičAVMA
Izvjestilac Rene Carlson
7. Izvještaj radne grupe
Izvještaj radne grupe za akvakulturu
Izvjestilac K. Norheim
Radna grupa je predložila da sve veterinarske škole uvedu
kao minimum kurseve (Predmete) iz akvakulture sa
obukom iz industrije i medicine riba.
8. Psi lutaliceFECAVA
Nije usvojen izvještaj komisije za pitanje pasa lutalica
9. Prijedlozi sekcija za FVE
Prijedlozi su usvojeni glasanjem i biće dostavljeni
članicama.
10. Slijedeća generalna skupština
Antverpen, Belgija, jun 2016.
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Izvještaji

Izvještaj izradili:
Sa , predsjednikša Bošković DVM VK RS
Dr sci. Slaven Grbić, - spec., član izvršnog  odbora – međunarodna saradnjaDVM

UEVH
UNION EUROPEENNE DES VETERINAIRES HYGIENISTES MEMBER OF

THE FEDERATION OF VETERINARIANS IN EUROPE

Sastanak je održan u the International Auditorium (Room C), 5 Boulevard du Roi Albert , 1210 Brussels.II

IZVJE TAJ SA GODI NJE SKUP TINE FVE UEVH SEKCIJE BRISELUŠ Š Š 2015U
Brisel, 11-14.11.2015.

1. Usvajanje dnevnog reda
Usvojen jednoglasno.
2. Uvod – dobrodošlica i otvaranje
UEVH sekcija se održala u Briselu - Belgija. Pozdravni govor je
održao predsjednik Dr. Sean O'Laoide (UEVH UNION
EUROPEENNE DES VETERINAIRES HYGIENISTES MEMBER OF
THE FEDERATION OFVETERINARIANS IN EUROPE) .
3. Okrugli sto za nacionalne izvještaje
Pozdravi i sažetak izvještaja članica
4. Usvajanje zapisnika zadnje ( /2015/06)GA UEVH
Usvojen jednoglasno.
5. Tačke iz prethodne GA
Razgovarano o skupštini u Iasi-u, posebno o inicijativi za
pravljenje strategije.
6. Izvještaj i predsjednikaFVE
- Agenda ( /015/ /038)FVE FVE AM
- zapisnik Iasi ( /015/ /036)FVE GA FVE AM
- Amandmani na Bye-Laws (version 140812)FVE
- Izbor odbora za �nansije ( /15/doc/041)FVE FVE
- Prijedlog članarina za članove ( /15/doc/054)FVE FVE
- Prijedlog o pravu glasanja članova ( /015/doc/057)FVE FVE

- Prijedlog za dopune Pravilnika (version 140812)
- stanovište ( /15/doc/023)FVE AMR FVE
- Pregled životinja Ante i Post Mortem ( 15/doc/048)FVE 7.
Pregled i zanavljanje legislative

I - Službene kontrole
Pregled prije klanja i uloga OV

- Zdravlje životinjaII
8. Zajednička sesija sa / /UEVP EVERI EA SVO
9. Izvještaji radnih grupa

I - Advisory Group onWG HACCP
- &Q – position on documentII FS UEVH FCI

10. Finansijska pitanja
Finansijski izvještaj prezentovali Guenter/Jason.
11. Tekuća pitanja
Usvajanje novog Statuta Jason
UEVH website biblioteka dokumenata Maurizio
Sastanak odbora – Standardne Operativne Procedure Jason

Slijedeća Generalna skupština se održava u junu 2015. uUEVH
Antverpenu, Belgija.
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Na drugom sastanku organizacionog odbora održanog u Banja Luci u prostorijama Veterinarskog instituta„Dr Vaso
Butozan“ izabrani su predsjednik i potpredsjednici Organizacionog odbora, predsjednik i potpredsjednik Programskog i
naučnog odbora, članovi gore navedenih odbora i ostala radna tijela savjetovanja.
Odlučeno je da mjesto održavanja ove godine bude hotel„Bosna“ Banja Luka i da savjetovanje bude održano u terminu
od 11.06.2015. g.-13.06.2015. g.
U periodu marta i aprila mjeseca 2015. g. obavljeni su razgovori i postignuti dogovori sa sponzorima, donatorima i
napravljena je �nansijska konstrukcija savjetovanja.
Paralelno sa pomenutim aktivnostima tekle su i pripreme za stručni dio savjetovanja odnosno obavljeni su razgovori sa
dekanima i profesorima sa FakultetaVeterinarske Madicine Beograd i Sarajevo, Departmana zaVeterinu Poljoprivrednog
fakulteta Novi Sad i sa ostalim kolegama sa naučnih instituta, kolegama iz Veterinarsko stočarskih centara i ostalih
institucija.
Veterinarska komora Republike Srpske i Društvo veterinara Republike Srpske pod pokroviteljstvom Ministarstva,
poljoprivrede , šumarstva i vodoprivrede Republike Srpske organizovali su u Banja Luci u hotelu„Bosna“ u periodu od 11-
13.06.2015. godine 20. Jubuilarno godišnje savjetovanje doktora veterinarske medicine Republike Srpske (BiH), sa
međunarodnim učešćem.
Ovogodišnje savjetovanje je organizovano u svijetlu obilježavanja 20 godina od održavanja prvog savjetovanja
1993.godine, a tim jubilejom se rijetko koja profesija u Republici Srpskoj može pohvaliti.
Savjetovanje je otvorio ministar Prof. dr Stevo Mirjanić, u prisustvu velikog broja zvaničnika institucija Republike Srpske ,
Bosne i Hercegovine, Republike Srbije, kao i eminentnih stručnjaka veterinarske medicine sa Fakulteta veterinarske
medicine iz Beograda, Novog Sada I Sarajeva.
Sa ciljem i željom da se ovaj veliki jubilej obilježi na najvišem nivou učešće u savjetovanju su uzeli predstavnici Mađarske
veterinarske komore, predstavnici Visegradske grupacije zemalja centralne Evrope (V4Vet+), predstavnici Federacije
veterinara Evrope ( ) , predstavnici Svjetske veterinarske asocijacije ( ).FVE WVA
Imajući u vidu da je ovo jedini skup ove veličine iz veterinarske oblasti u Republici Srpskoj i Bosni i Hercegovini, te da se
organizuje tradicionalno i uspješno dugi niz godina , savjetovanju je prisustvovalo 340 učesnika.
Generalni sponzor savjetovanja je„ “ Sarajevo, zlatni sponzor je Veterinarski zavod Subotica, dok je medijskiGENERA
pokrovitelj savjetovanja bila Radio-televizija Republike Srpske.
Savjetovanje su takođe podržale i druge veterinarske institucije i organizacije kojima se ovom prilikom zahvaljujemo i
nadamo se da će u budućnosti i dalje sarađivati, a ovo savjetovanje će kao i prethodna ostati zapamćeno po izboru
aktuelnih tema, posjećenosti i lijepom druženju.
Smatram da je savjetovanje ipak uspiješno održano i da je cilj savjetovanja i ispunjen te da su jasno postavljeni zadatci u
samoj pripremi savjetovanja i izvršeni da je ovo način da sve eventualne greške analiziramo i pokušamo ispraviti u
buducim organizacionim poslovima.

Izvještaji

Izvještaj sa 20. Jubilarnog godišnjeg savjetovanja doktora
veterinarske medicine sa međunarodnim učešćemRS
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1. 20. Savjetovanje je završeno uspješno i u skladu sa postavljenim planom I programom.
2.Tematske oblasti: Zarazne bolesti i zoonoze, �ziologija, patologija i reprodukcija u stočarstvu, veterinarsko javno zdravlje i

aktuelnosti u maloj praksi su se odvijale u ambijentu profesionalnog i stručnog izlaganja i akademske diskusije značajnog broja
učesnika.

2.1. izmjenama bioklimatskih uslova i pojavom novih vektora u prenosu bolesti životinja, ali i ljudi (zoonoza), otvara se
potreba za inoviranje znanja i iskustava u kontroli novih bolesti, za šta se veterinarska struka blagovremeno informiše I priprema;

2.2. napredak u stočarskoj proizvodnji je u uskoj vezi sa genetskim i paragenetskim faktorima. Zdravlju životinje se
posvećuje posebna pažnja, jer se samo zdrava jedinka može normalno reprodukovati i dati zdrav proizvod, obezbjeđujući vlasniku i
držaocu ekonomsku korist;

2.3. bezbjednost hrane, kao dio javnog zdravlja je fundamentalni interes i proizvođača i potrošača.Veterinarska medicina
nosi profesionalnu, stručnu i zakonsku odgovornost za stanje ovoj oblasti, što je osnovni razlog zbog kojeg se permanentno provode
stručna usavršavanja i transfer iskustava.Teme i autori na ovogodišnjem savjetovanju su značajno doprinijeli budućem pristupu u
rješavanju„nedovoljno jasnih pitanja“;

2.4. novostima u„maloj praksi“ se redovno poklanja potrebna pažnja i nastoji permanentno, a ne samo na godišnjim
savjetovanjima, omogućiti veterinarskim stručnjacima pristup saznanjima i unapređenju prakse. Na ovogodišnjem savjetovanju su
dominirale teme iz speci�čne dijagnostike kao osnove za uspješno liječenje.

3. Zasjedanje o Stanju u veterinarskoj struci, kao posebnoj cjelina na savjetovanju, je otvorilo niz pitanja, ali ponudilo i niz
odgovora na koji način i kojim pravcem treba da se kreće organizacija i veterinarska djelatnost kao javno dobro.

3.1. neophodno je nastaviti sa usvajanjem i primjenom evropskih standarda;
3.2. unapređivati modele edukacije i permanentog obrazovanja;DVM
3.3. unapređivati principe odgovornosti i samoodgovornosti struke u cjelini i svakog njenog člana pojedinačno,

unapređivati timski rad u praksi kao osnovu za e�kasniju službu;
3.4. istrajavati na potrebi aktivnog učešća veterinarskih institucija i autoriteta u predlaganju i izradi zakonske legislative u

veterinarskoj djelatnosti kao osnove za legitimitet i odgovornost u svakodnevnom izvršavanju složenih i odgovornih poslova;
3.5. unapređivati saradnju sa drugim, srodnim profesijama i disciplinama, sve sa ciljem kvalitetnijeg i potpunijeg plasiranja

znanja i vještina, a za korist krajnjih korisnika usluga.
4. Organizacija savjetovanja, međunarodni karakter, odziv kolega sa terena i iz različitih institucija, aktivnosti sponzora i

pozitivan pristup medija su doprinijeli zajedničkom uspjehu.
5. Usvojeni zaključci predstavljaju osnovu u daljem radu i razvoju veterinarske profesije i činiće podršku za naredna, planska

djelovanja u struci.

Izvještaji
NAKON ZAVRŠETKA САВЈЕТОВАЊА DOKTORA VETERINARSKE MEDICINE20.

U (11-13. 2015. g.)BANJA LUCI JUNI USVOJILI SU SLEDEĆI
ZAKLJUČCI

U skladu sa odlukom izvršnog odbora dodjeljene su plakete i povelje institucijama, zaslužnim pojedincima, sponzorima za
dosadašnji angažman u organizovanju savjetovanja.

PLAKETE: Dr RodoljubTrkulja, Dr Milenko Šarić, Spec. Milenko Ilić, DrTomislav Perović, Božo Kostić, Savo Subotić, Mr Zoran Đerić, Mr
Drago S. Sando, Milan Novaković, Dragan Mališ, Verica Dragičević, Marko Čegar, Momčilo Lučić, Prof. dr Drago Matarugić,Mr Branko
Bjelajac, Spec. Ljubomir Kalaba, Dr Siniša Gatarić, Dr Rajko Latinović, Prof. dr Zora Mijačević, Prof. dr Vojislav Pavlović, Akademik
Milivoje Nadaždin, Prof. dr Milan Baltić, Prof. dr Velibor Stojić, Prof. dr Milan Tešić, ,FAKULTET VETERINARSKE MEDICINE BEOGRAD
GENERA DOO VETERINARSKI ZAVOD SUBOTICA KANCELARIJA ZA VETERINARSTVO BIH VETERINARSKI INSTITUT RS, , , „Dr Vaso
Butozan“ Banja Luka, , - jA ,SRPSKO VETERINARSKO DRUŠTVO BEOGRAD VETERINARSKO STOČARSKI CENTAR BAN LUKA
REPUBLIČKA UPRAVA ZA INSPEKCIJSKE POSLOVE RS RTRS, .

POVELJE: Prof. dr Drago Nedić i j , I .MINISTARSTVO POL OPRIVREDE ŠUMARSTVA VODOPRIVREDE RS
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Izvještaji

IZVJEŠTAJ SVJETSKOG32.SA
VETERINARSKOG KONGRESA

IISTANBUL(13.-17.09.2015.)

–SKUPŠTINE WVA ISTANBUL (13.09.2015.)

U periodu od 13-17 septembra 2015. godine u Istanbulu je održan kongres .WVA

Veterinarsku komoru je po odluci Veterinarske komore predstavljala delegacija u sastavu: Saša Bošković, SlavenRS IO
Grbić,VeliborTodorović.

Članovi delegacije su prisustvovali svečanom otvaranju kongresa koji je održan u Kongresnom centru Istanbul, nakon
svečane ceremonije prisustvovali su predavanjima po sopstvenom nahodjenju i sferi interesovanja. Pauze izmedju
predavanja su korištene za uspostavljanje kontakata sa kolegama iz različitih zemalja.

Predsednik Veterinarske komore je prisustvovao skupštini kao ravnopravan učesnik i to je naše drugo prisustvo naWVA
skupštni gdje smo mogli potpuno ravnopravno sa ostalim članicama skupštine da učestvujemo i odlučujemo oWVA
svim tačkama dnevnog reda.

Smatramo da je ovo bila dobra prilika da se ostvare kontakti sa članovima delegacija iz ostalih zemalja učesnika kongresa
i skupštine .WVA

PREDSJEDNIK
Saša Bošković, DVM
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U toku ove godine u skladu sa iskazanim potrebama naših članova za edukacijom iz određene oblasti organizovani su
seminari 29.09.2015. godine u Banja Luci i 29.10.2015. godine u Sokocu gdje je svim učesnicima omogućeno da pored
teoretskog upoznavanja sa materijom odrade i praktično dio teme.

Seminar u Banjoj Luci, 29.09.2015. godine

TEMA: Primjena ultrazvuka u maloj praksi
Predavač : Prof. dr Vanja Krstić, Fakultet veterinarske medicine Beograd.

TEMA: Princip rješavanja dermatološke problematike kod malih životinja
Predavač : Prof. dr Nikola Popović, Fakultet veterinarske medicine Beograd.

Edukaciji je prisustvovalo 56 učesnika.

Seminar u Sokocu, 29.10.2015. godine

Edukacija je održana na temu:
Ruminotomija, lokalne anestezije (epiduralna, paravertebralna, blokade nerava na nogama), opšta anestezija i druge
hiruške intervencije na velikim životinjama u farmskim uslovima držanja životinja.
Predavač : Prof. dr Petar Milosavljević iz Beograda sa Fakulteta veterinarske medicine Beograd.

Edukaciji je prisustvovalao 59 učesnika.

Edukativni skupovi
izvještaji o sprovedenoj edukaciji
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WVA je edukativni online portal, sada dostupan svim veterinarskim radnicima koji žele da
unaprijede svoju stručnost i potrebu da ostanu u toku sa najnovijim inovacijama i
razmišljanjima.

Edukativnom protalu -a možete pristupiti na web adrsi: www.worldvet.orgWVA

Ukoliko imate Vaš edukativni materijal koji želite da postavite na internet i podijelite sa
kolegama širom svijeta, to možete učiniti na web adresi: freecelms.education



VETERINARI POBOLJŠAVAJU ZDRAVLJE LJUDI

VETERINARI VODE BRIGU ŽIVOTINJAMAO

veterinarska profesija toliko bitna?

Svaka životinja zaslužuje da živi. Evropski veterinari se
brinu za oko 157 miliona kućnih ljubimaca i 360 miliona
domaćih životinja - da ne spominjemo životinje u zoološkim vrtovima,
divljie životinje, akvakulturu i pčele - veterinari su uvijek tu kada im je
potrebno liječenje ili sprečavanje širenja bolesti.

Veterinariski posao je mnogo više od same medicinske brige o
životinjama. On je od ključne važnosti za zdravlje ljudi.
Mnoge fatalne bolesti poput salmonele, E. Coli i

Campylobacterije obično dolaze od životinja. Zaista, tri četvrtine
novo-otkrivenih ljudskih bolesti i 61% svih

ljudskih zaraznih bolesti dolaze od kontakta sa životinjama.
Veterinarski testovi i monitoring životinja na bolesti kao
gore pomenute, dovodi do smanjenja rizika prelaska bolesti
na čovjeka.

VETERINARI JAČAJU EKONOMIJU

Milijarde eura. To je ono što rad veterinara
doprinosi svake godine za evropske ekonomije. Oni kontrolišu biološku

ispravnost mesa, mliječnih proizvoda i proizvoda od ribe i na taj način
omogućavaju da preko 14 miliona poljoprivrednika u Evropi može prodavati

svoje proizvode na bilo kom svjetskom tržištu,
jačaju nacionalnu i međunarodnu ekonomiju.

AKTIVNO UČESTVUJU OČUVANJU ŽIVOTNE SREDINEU

Farmerski način uzgajanja domaćih životinja može veoma negativno da
utiče na ekosistem ili klimatske promjene. Veterinari su tu kako bi
edukovali poljoprivrednike  kako da pravilno koriste lijekove i hemikalije
za životinje, kako da odgovorno tretiraju otpad koji nastaje na farmama

kako bi zaštitili prirodu.

Izbijanja bolesti poput slinavke i šapa, Salmonelle i mogu daBSE
koštaju milijarde i uništavaju poljoprivredne industrije, da ne spominjemo

ubijanje hiljada životinja i oboljevanja ljudi.
Veterinari rade iz dana u dan da se na farmama i u
klaonicama ove bolesti na vrijeme otkriju i da se smanji rizik

od izazivanja štete.

VETERINARI SPREČAVAJU ŠIRENJE EPIDEMIJE
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Zbog čega je



u Evropi: činjenično stanje*

*Istraživanje rađeno 2015. godine, intervjuisano oko 13.000 veterinara u preko 24 evropske zemalje.
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